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In de procedurevergadering van de vaste commissie voor Economische Zaken, Landbouw en Innovatie 
van 19 april 2011 is gesproken over Staatsbosbeheer.  
 
De commissie heeft besloten u ten aanzien van Staatsbosbeheer een aantal vragen voor te leggen. 
 

1. Heeft u kennisgenomen van het filmpje op de website 
http://www.youtube.com/watch?v=tnt2gVX_zg0, waarop is te zien dat het bestaande 
natuurgebied wordt omgevormd ten behoeve van verbetering van de leefomgeving van de gladde 
slang?  

 
2. Op basis van welke ecologische argumenten bood de bestaande natuur geen optimale 

leefomgeving voor de gladde slang? Hoe verklaart u het feit dat de gladde slang al voorkomt in het 
gebied? En hoe kijkt u aan tegen de situatie dat de leefomgeving van de gladde slang door de 
werkzaamheden wreed verstoord is?  

 
3. Deelt u de opvatting dat de schade die op deze wijze is aangericht in opdracht van 

Staatsbosbeheer, in een gebied dat geschikt wordt gemaakt voor de gladde slang, minstens 1000 
keer groter is dan wat de nabijgelegen boeren met hun ammoniakuitstoot in de komende eeuwen 
kunnen veroorzaken?  

 
4. Het Natura 2000-gebied Deurnsche/ Maria peel is aangewezen voor 2 habitattypen uit de 

Habitatrichtlijn en voor zes vogelsoorten. Kunt u de schade, veroorzaakt door de werkzaamheden, 
aan deze natuurwaarden in kaart brengen? Indien er geen schade is, kunt u dan toelichten waarom 
dit gebied is aangewezen als Natura 2000-gebied?  

 
5. Op welke wijze heeft Staatsbosbeheer de omwonende belanghebbenden bij deze omvorming 

betrokken?  
 

6. Wat is uw opvatting dat ondernemers en Terrein Beherende Organisaties (TBO’s) 
gelijkgeschakeld dienen te worden met betrekking tot het vergunningsvereiste, volgend uit de 
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Natuurbeschermingswet 1998? Bent u bereid om artikel 19a tot en met 19d uit deze wet hierop aan 
te passen, alsmede het Besluit Vergunningen Natuurbeschermingswet 1998?  

 
7. Welke visie heeft Staatsbosbeheer op of zit er volgens Staatsbosbeheer achter de werkzaamheden 

die op het filmpje te zien zijn?  
 

8. Welke gebieden van Staatsbosbeheer staan nog meer op de nominatie om dit jaar van habitat te 
veranderen, kunt u een overzicht geven van de gebieden en het aantal hectares? 

 
9. Deelt u de mening dat de uitvoering van natuurbeheer met de menselijke maat; met de hand en/of 

met trekpaarden, minder onrust zal geven dan de wijze waarop beheer nu wordt uitgevoerd? Zo ja, 
bent u bereid aanvullende (financiële) middelen in te zetten voor natuurbeheer om aan deze 
maatschappelijke vraag tegemoet te komen? Zo ja, op welke wijze en termijn? Zo nee, waarom 
niet?  

 
10. Deelt u de mening, dat gezien de huidige controverse, het wenselijk is om de gevolgen van 

herstelwerkzaamheden te monitoren, waarbij de mogelijke gevolgen voor alle soorten die in het 
gebied thuishoren en/of waar het gebied voor aangewezen is worden meegenomen? Zo ja, bent u 
bereid hiervoor aanvullende regels te stellen?  

 
11. Kunt u bevestigen dat de herstelwerkzaamheden worden uitgevoerd omdat de omringende 

landbouwactiviteiten hebben gezorgd voor verdroging en vermesting van het gebied, met 
verdergaande verbossing en verlies van planten- en diersoorten tot gevolg? Zo nee, hoe zit het dan 
en waar baseert u dat op? 

 
12. Kunt u bevestigen dat verdroging en vermesting dit soort beheer (vaker) noodzakelijk maakt om 

verslechtering en achteruitgang van de biodiversiteit te voorkomen? Zo nee, op welke ecologische 
inzichten baseert u dit? 

 
13. Deelt u de mening dat voorkomen beter is dan genezen? Zo ja, deelt u de mening dat met 

deugdelijk bronbeleid, waarbij verslechtering van natuurkwaliteit wordt voorkomen, ook deze 
vormen van beheer kunnen worden verminderd? Zo nee, waarom baseert u dat op? 

 
14. Klopt het dat de nu uitgevoerde maatregelen voorkomen uit het beschermingplan voor de gladde 

slang, waaraan organisaties als Stichting Ravon hebben meegewerkt?  
 
U wordt verzocht deze vragen te beantwoorden ruim voor het algemeen overleg Staatsbosbeheer op 29 
juni 2011. 
 
Bij dezen breng ik u het verzoek van de commissie over. 
 
 
Hoogachtend, 
 
De griffier van de vaste commissie voor Economische Zaken, Landbouw en Innovatie, 
 
 
 
 
M.C.T.M. Franke   
 
 


